

# AFRICAN START-UP AWARD

# LE PRIX DE LA JEUNE ENTREPRISE AFRICAINE

## 100,000€

SHARED AMONG 4 PRIZE LAUREATES

RÉPARTIS ENTRE 4 LAURÉATS

## TOP 50

MOST INNOVATIVE AFRICAN START-UPS  
AMONG THE CANDIDATES

DES ENTREPRISES AFRICAINES LES + INNOVANTES  
SÉLECTIONNÉES PARMIS LES CANDIDATS

### AWARD DETAILS

- 100,000€ grant provided by the New York Forum Institute, founded by Richard Attias:
  - 1<sup>st</sup> prize: 50,000€
  - 2<sup>nd</sup> prize: 30,000€
  - 3<sup>rd</sup> prize: 10,000€
  - 4<sup>th</sup> prize: 10,000€
- For the 4 laureates, an invitation to speak at the NYFA 2015 from August 28-30, 2015 (return flights and accommodation expenses covered), a promotion in Le Point August 27, 2015 edition and on Le Point Afrique website
  - Top 50 most innovative African Start-ups will be invited to attend the NYFA 2015 and profiled in Le Point August 27 2015 edition
  - Award Ceremony during the NYFA 2015

### QUALIFICATION CRITERIA

- The start-up must be an independent company formed less than three years ago with a year of activity
  - 100% of capital provided by African nationals
  - Start-up's activity based in Africa

### START-UPS WILL BE JUDGED BY A PANEL OF AFRICAN BUSINESS LEADERS IN 4 AREAS

- Innovation
- Development potential and scalability
- Business viability
- Social impact

### LES DÉTAILS DU PRIX

- Une dotation de 100 000€ apportée par le New York Forum Institute, fondé par Richard Attias:
  - 1<sup>er</sup> Prix: 50 000€
  - 2<sup>ème</sup> Prix: 30 000€
  - 3<sup>ème</sup> Prix: 10 000€
  - 4<sup>ème</sup> Prix: 10 000€
- Pour les 4 lauréats, une invitation à intervenir au NYFA 2015 du 28 au 30 août 2015 (prise en charge de leurs frais de déplacement et d'hébergement), une promotion dans l'édition du Point du 27 août 2015 et sur le site du Point Afrique
- Pour le Top 50 des entreprises africaines les plus innovantes une invitation à participer au NYFA 2015 et une promotion dans l'édition du Point du 27 août 2015
- Une remise des prix lors du NYFA 2015

### CONDITIONS DE PARTICIPATION

- Votre entreprise a été créée depuis moins de 3 ans et a plus d'un an d'activité
- 100% du capital est détenu par des ressortissants africains
- L'activité de votre entreprise est basée en Afrique

### LES START-UPS SERONT JUGÉES PAR UN JURY COMPOSÉ DE DIRIGEANTS AFRICAINS SUR 4 CRITÈRES

- Innovation
- Potentiel de développement
- Viabilité économique
- Impact social

## ABOUT THE AFRICAN START-UP AWARD

Africa has ideas and talent but African start-ups lack access to capital, especially in the first phase of development.

In 2014, the first Train My Generation Survey undertaken by the New York Forum AFRICA with the Train My Generation vocational training fund established by the New York Forum Institute in 2013 highlighted this point: 56% of the 5,000 young African respondents pointed to their difficulty in finding funding.

In this context, Richard Attias, Founder of the New York Forum Institute, initiated the African Start-up Award, in partnership with Le Point Afrique and France 24.

The Award will support talent and the most creative initiatives, particularly those with a social impact component.

## À PROPOS DU PRIX DE LA JEUNE ENTREPRISE AFRICAINE

L'Afrique a des idées et des talents mais la jeune entreprise africaine manque cruellement d'accès au capital, en particulier en phase d'amorçage.

En 2014, la première enquête sur la génération des 15-26 ans réalisée par le New York Forum AFRICA avec le programme Train My Generation, établi par le New York Forum Institute en 2013, illustre cette réalité: 56% des 5000 jeunes africains interrogés indiquaient avoir des difficultés à trouver des financements.

Face à ce constat, Richard Attias, fondateur du New York Forum Institute, a initié le Prix de la jeune entreprise africaine en partenariat avec le Point Afrique et France 24.

Ce Prix a pour objectif de soutenir les talents et d'accompagner les initiatives les plus innovantes, particulièrement celles avec un impact social fort.